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Uddannelsesudvalgsmøde 

1. Reformudspil 

Efter UCNs årsmøde for uddannelsesudvalg afholder vi et kort uddannelsesudvalgsmøde for at dis-

kutere og komme med input til reform udspillet. 
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Marinus Møller fremhæver det positive i at regeringen ønsker flere timer til undervisning og feed-

back. 

Henrik Skallerup spørger til rekrutteringsgrundlaget, og John Midtgaard fortæller, at rekrutterings-

grundlaget er elever fra EUD, STX og en ny uddannelse EPX, som er en 2-årig uddannelse. 

John Midtgaard fremlægger to forslag: 

1. En ny uddannelse, hvor automationsteknolog og produktionsteknolog slås sammen, og bliver en 

3-årig uddannelse. 

2. El- og VVS-installatør med separat autorisation, ligeledes en 3-årig uddannelse. Energiteknolog 

er lagt ind under denne uddannelse, dog uden mulighed for at få autorisation. 

Michael Mossing mener, at umiddelbart stemmer forslag godt overens med reformudspillet. Han er 

dog bekymret for om en 3-årig uddannelse bliver for lang for håndværkerne. John Andersen er også 

bekymret for længden af uddannelsen. 

Marinus Møller spørger til el- og VVS-installatøruddannelse uden autorisation. Dette er sat på 

pause, da man afventer reformen. Han spørger desuden til det overordnede mål: Skal de stude-

rende blive dygtigere eller skal de blot hurtigere igennem uddannelsessystemet.  

Ifølge reformudspillet skal det gerne resultere i: Højere kvalitet, mere Fleksibilitet og Livslang læring. 

Bedre praktikforløb 

Uddannelserne har i dag 10 ugers praktik, men nu skal praktikforløbene forbedres, men hvordan 

gøres det bedst? 

René Aaholm fortæller, at i forhold til praktikforløb vil han helst have de studerende sidst i uddannel-

sesforløbet. 

Marinus Møller tænker, at set fra de unges synspunkt vil det være godt hvis de får mulighed for at 

komme i praktik tidligt i uddannelsesforløbet, inden en eventuel specialisering skal vælges. Dette 

tilslutter Michael Mossing sig. 

Marinus Møller foreslår også sideløbende praktik samtidig med at den studerende skriver afgangs-

projekt, og han mener, at praktikken skal være lønnet. 

Johns forslag til ny uddannelse 

Han foreslår en ny uddannelse, hvor automationsteknolog, produktionsteknolog og IT-teknolog slås 

sammen, og bliver en 3-årig uddannelse. 

Alle bakker op om denne model. Marinus Møller mener, at denne uddannelse vil kunne trække flere 

ansøgere til. Bekymringen er dog stadig om en 3-årig uddannelse er for lang. Det diskuteres om au-

torisationen til denne uddannelse kan være hos Act2Learn. 

John Midtgaard spørger til muligheden for at alle uddannelserne samles i en uddannelse?  

Dette synes ingen er en god ide, dog kan der godt være et samlet grundforløb, da mange fag er de 

samme grundlæggende fag. Grundforløbet kan have en varighed af en måned eller et halvt år, og 

der kan med fordel lægges en lille praktikperiode ind inden valg af specialeretning. 

Der noteres nedenstående: 

1. Sen eller tidlig praktik 

2. EPX er indgangen 

3. En form for basisår 

4. 3-årig frem for 2-årig ved 3 kombinationen, men bekymring for håndværkerne 
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5. Dræber vi installatørerne? 

6. Nøjes vi med deltidsautorisationer? 

7. Stærkstrømsbachelor/VVS-bachelor (afhængig af specialeretning) 

8. Installationsbachelor 

9. Automationsbachelor 

10. 3,5-årig bachelor med begge autorisationer 

11. Progressiv specialisering 

 

Uddannelsesudvalget spørger til det videre arbejde med planerne, og John Midtgaard tager input og 

ideer med videre til netværket i håb om at overbevise dem, og derefter vil det skulle godkendes af 

direktionen. 

2. Næste møde 

Næste uddannelsesudvalgsmøde afholdes hos BILA til april 2025. LHH indkalder til mødet. 

3. Eventuelt 

Marinus Møller fortæller, at studerende har ønsket bedre kendskab til praktikvirksomhedens forvent-

ninger, og han stiller sig gerne til rådighed hvis UCN ønsker at han kommer på skolen og holder et 

oplæg. Dette tilslutter René Aaholm sig. 
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